
ZÁPIS Č. 8/2003 (145)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 30. ZÁŘÍ 2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 19 senátorů)

Omluveni: Jelínek/FSI, Dobis/FEKT, Burgerová/FA, Novotný/FaVU)

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Švec,  kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková, ředitel CEVAPO Ing. Bejček, Dr. Lepková

PROGRAM:

1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Schválení programu zasedání AS VUT
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
5. Předložení Pravidel pro rozdělení dotace na rok 2004
6. Projednání žádostí o poskytnutí příspěvku z rezervy AS VUT
7. Jmenování zástupců AS VUT do Rady CEVAPO
8. Vyhlášení doplňujících voleb do AS VUT na Fakultě chemické
9. Projednávání legislativních záležitostí

 Zpráva z jednání legislativní komise AS VUT ze dne 23. 9. 2003
 Připomínkování zákona o VŠ č. 111/98 Sb. (viz dopis předsedy RVŠ ze dne 3. 9. 2003)
 Projednávání návrhu změn Statutu FAST a Volebního a jednacího řádu AS FAST
 Zahájení kontroly vnitřních předpisů VUT

10. Různé

Jednání zahájil předseda AS VUT Doc. Zbořil, který na prvním zasedání AS VUT v novém
akademickém roce přivítal všechny přítomné.

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ
Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen.

AD 3) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY

 Rektor Vrbka
Rektor Vrbka úvodem popřál všem přítomným k zahájení školního roku mnoho úspěchů a informoval
o následujících nejdůležitějších událostech:
 Bude vydáno závažné dislokační rozhodnutí, které má střednědobý charakter (do postavení

nového objektu pro FEKT – Technická 10). Rozhodnutí má umožnit rozvoj a vzájemné přiblížení
technických fakult – FEKT, FIT a FSI, které jsou výkonné v oblasti vědy a výzkumu a ve
spolupráci s průmyslem. Dále zrekapituloval přípravu dislokačního přemístění FP a části FEKT po
dokončení výstavby budovy integrovaného objektu VUT PPV.  Kvestor Pěnčík doplnil informaci
rektora a sdělil, že dislokační rozhodnutí bude připraveno příští týden rektorovi k podpisu.
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 Ve výběrovém řízení na ředitele CEVAPO byl vybrán Ing. Vlastimil Bejček, kterého rektor na
dnešním zasedání představil přítomným senátorům. CEVAPO by mělo nadále plnit požadavky
vyplývající z rozvoje VUT  (tzn. zejména činnost poradenská, celoživotní vzdělávání a U3V).
Byla zřízena Programová rada CEVAPO, která bude spolupracovat s ředitelem při přípravě
jednotlivých aktivit. Rektor seznámil senátory se Statutem Programové rady.

 Dne 16. 9. 2003 byl slavnostně otevřen Technologický inkubátor VUT za účasti evropského
komisaře pro vědu a výzkum a dalších významných hostů.

 V červnu 2005 proběhne v Brně letní celorepubliková olympiáda dětí a středoškolské mládeže,
VUT v Brně bude spolupořadatelem této akce. Vzhledem k tomu, že v této době na fakultách
každoročně probíhají zkoušky, bude muset být upraven časový plán letního semestru.

 Dne 7. 9. 2003 odpoledne se v Praze konalo první zasedání  odborného poradního týmu ministryně
k otázkám rozvoje vysokých technických studií a spolupráce průmyslu a vysokých škol, jehož
členy jsou rektoři ČVUT, ZČU a VUT a představitelé významných firem. Jednání se týkalo možné
finanční podpory technickým vysokým školám.

 Je plánována návštěva zástupců vybraných vysokých škol v Saúdské Arábii – akce se uskuteční na
náklady Saúdsko-arabské strany.

 Kvestor Pěnčík
 Výsledek hospodaření školy za leden až srpen je v souladu s plněním rozpočtu VUT. Není stále

dořešena metodika účtování odpisů, předpokládá se, že postup stanoví MŠMT na přelomu října
a listopadu.

 Plán investic je plněn, stavby jsou v termínu dokončeny, opozdily se pouze práce na strukturované
kabeláži (z důvodu veřejné soutěže). V oblasti investic byly zahájeny analytické práce – jsou
zpracovávány ekonomické a právně dispoziční studie.

 Pokračují práce na implementaci SAP, koncem října se uskuteční první integrační testy dat, ze
kterých vyplyne, zda se podaří splnit termín plného spuštění k 1. 1. 2004.

 Vedení VUT projednávalo žádost KOR o navýšení tarifních platů, nedošlo k dohodě (KOR
navrhla termín navýšení tarifních platů k 1. 1. 2004, kvestor doporučuje až od 1. 5. 2004). KOR
proto požádala rektora o svolání tripartitní schůzky (zástupci KOR, vedení školy, předseda AS + 1
zástupce AS VUT).

 Kvestor Pěnčík zodpověděl dotaz Dr. Kábelové, týkající se čerpání finančních prostředků FCH
v průběhu prázdnin, kdy fakulta nedostávala dostatečné finanční prostředky na úhradu svých
faktur. Problém vznikl z technických a organizačních důvodů, které souvisejí s přípravou
implementace SAP a byl již vyřešen.

 Proběhla diskuse mezi Dr. Popelou a kvestorem Pěnčíkem, jaké navýšení finančních prostředků
lze na VUT očekávat v souvislosti se slíbeným navýšením finančních prostředků vysokým školám
pro rok 2004 o 1,7 miliardy Kč.

 Kancléřka Vanýsková
 Student FEKT Jan Příborský přeplaval kanál La Manche, rektor mu předal písemné blahopřání a

finanční odměnu.
 V r. 2000 byl udělen čestný titul „inženýr“ absolventce VUT Antonii Adámkové k jejímu

100. výročí narození. Tato žena letos v červenci zemřela a odkázala VUT svůj index.

 Prorektor Kazelle
 V letošním roce se podařilo vyslat do zahraničí výrazně vyšší počet studentů a k dnešnímu dni je

Mobilitní fond podporující tyto výjezdy již vyčerpán. Proto bude členům AS VUT rozeslána
k projednání žádost o navýšení Mobilitního fondu - tato žádost bude projednána na příštím
zasedání AS VUT.

 Prorektor Rais
 Zasedání Programové rady CEVAPO se bude konat dne 8. 10. 2003.
 V oblasti ochrany duševního vlastnictví byla provedena analýza současného stavu - na VUT

existuje jen několik patentů a 2 až 3 ochranné známky. Před prázdninami vznikla pracovní
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skupina, která se ochranou duševního vlastnictví zabývá a spolu se zástupci Právnické fakulty MU
připravuje návrh směrnice.

 VUT bude v rámci transformačních a rozvojových programů podávat návrh na zavedení
společných studijních programů evropských univerzit typu Joint degree (podílí se 2 fakulty – FIT
a FP).

 Počátkem září byla na Fakultě podnikatelské zahájena americká manažerská studia za účasti
amerických zástupců.

 V Ústřední knihovně byl zahájen rutinní provoz knihovního systému ALEPH.

 Prorektor Švec
 Dnešním dnem končí zápisy do 1. ročníků, zatím se ke včerejšímu dni zapsalo něco přes 6 tisíc

studentů. Probíhá zpracování výsledků přijímacího řízení, v pátek se uskutečnila porada
s proděkany fakult, na které byla projednávána otázka možnosti sjednocení přijímacího řízení na
technických fakultách VUT.

 Vrcholí práce na rozvojových projektech VUT, zítra bude děkanům fakult zaslán dopis týkající se
pokynů pro jejich zpracování.

 Během 14ti dnů bude dokončeno připomínkování Studijního a zkušebního řádu VUT, jakmile
budou zpracovány podněty fakult, bude novela předložena AS VUT k projednání.

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL
Informace přednesla Doc. Münsterová:

 V průběhu prázdninových měsíců došlo z RVŠ na VUT k připomínkování asi 8 důležitých
materiálů.

 Ve dnech 18. – 19. 9. 2003 se uskutečnil Berlínský summit. ČR byla uznána za aktivního partnera
boloňsko-pražského procesu v období mezi Prahou a Berlínem a také při přípravě materiálů na
Berlínský summit. Byl připomínkován návrh Komuniké a zpracována Zpráva o stavu českého
vysokého školství. Na přípravě materiálů se podíleli zástupci MŠMT ředitel Beneš a Dr. Šťastná,
za CSVŠ ředitelka Šebková, za RVŠ Doc. Ježek, Doc. Münsterová a Bc. Nantl, za vysoké školy
Prof. Ondráček (VUT) a Doc. Koubek (VŠCHT). Na Berlínském summitu byla zdůrazněna
myšlenka o budování společného evropského prostoru VŠ vzdělávání, ruku v ruce s budováním
společného evropského prostoru vědy. Dále byla potvrzena koncepce třístupňového
vysokoškolského vzdělávání (bakalářské, magisterské a doktorské studium), vyjádřena důležitost
celoživotního vzdělávání a otázka kvality vysokých škol, která  prolínala celým jednáním. Jednání
Berlínského summitu se za ČR zúčastnil náměstek pro VŠ Kolář a Dr. Šťastná. Berlínské
komuniké je vyvěšeno na www stránkách RVŠ: http://www.radavs.cz/prilohy/BerlcomW.doc.

 Dopis předsedy RVŠ Doc. Ježka ze dne 3. 9. 2003 týkající se připomínkování VŠ zákona obsahuje
také velmi důležité upozornění směřované na akademické senáty VŠ, totiž aby nebyla snižována
úloha samosprávných principů na veřejných vysokých školách a nebyly oslabovány aktivity a role
akademických senátů. Jednou z velmi dobrých deviz VUT je, že zde průběžně probíhá debata
mezi vedením školy a její samosprávou a oproti některým jiným vysokým školám je zde role
akademických senátů velmi dobře organizována a řízena.

 Program jednání Předsednictva RVŠ dne 18. 9. 2003: Vystoupení hostů (ředitel Beneš), Aktuální
informace z užšího předsednictva (Přehled o plnění usnesení z jednotlivých zasedání orgánů RVŠ
v roce 2003, Informace o Berlínském komuniké, Záznam z jednání reprezentativní komise pro
rozpočet VVŠ ze dne 24. 6. 2003), Informace o odmítnutých a zamítnutých projektech FRVŠ
2004, Financování veřejných vysokých škol – aktuální informace o stavu přípravy nových
pravidel, Prohlášení RVŠ k situaci ve financování vzdělávání a vědy, Zvyšování kvalifikace
učitelů – doktorské studium oborových didaktik, Teze činnosti komise pro umělecké VŠ, Různé
(nominace zástupců Rady VŠ do rad MŠMT, informace o činnosti SK RVŠ, Aktuální zpráva
ARVŠ o zabezpečení „ISAAR-F“ pro agendu FRVŠ). V souvislosti s jednáním RVŠ o aktuální
situaci ve vysokém školství bylo přijato prohlášení RVŠ k financování vzdělávání a vědy, které
bude uveřejněno v Událostech VUT spolu s článkem předsedy RVŠ z přílohy HN.
Zápisy z jednání PRVŠ jsou uvedeny na www stránkách: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45

http://www.radavs.cz/prilohy/BerlcomW.doc
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45
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 Ve dnech 26. – 27. 9. 2003 se Doc. Münsterová zúčastnila jako čestný host zasedání Studentské
komory RVŠ ve Valticích.

Na závěr Doc. Münsterová upozornila na narůstající množství práce a poděkovala tajemnici Cardové
za pomoc při přípravě materiálů pro jednání RVŠ a za dobré organizační zabezpečení veškerých
záležitostí souvisejících s její činností místopředsedkyně Rady vysokých škol.

AD 5) PŘEDLOŽENÍ PRAVIDEL PRO ROZDĚLENÍ DOTACE NA ROK 2004
Návrh Pravidel pro rozdělení dotace na rok 2004 předložený kvestorem Pěnčíkem byl rozeslán všem
členům AS VUT dne 29. 9. 2003. Na dnešním zasedání přednesl kvestor Pěnčík podrobný komentář
a konstatoval, že předložený návrh se výrazně nemění od předcházejících let s tím, že jsou doplněny
některé změny související s reformou financování VVŠ (změny jsou vyznačeny červeně). Předložený
návrh prošel připomínkovým řízením fakult, v průvodním E-mailovém dopise kvestor uvedl, které
připomínky fakult neakceptoval.
DISKUSE:
Prof. Nový sdělil, že byl požádán proděkanem Rujbrem, aby podpořil žádost FA o dílčí investice na
dokončení rekonstrukce FA na Poříčí 5, vzhledem k tomu, že nedokončení snižuje celkovou hodnotu
akce.  Kvestor Pěnčík sdělil, že žádost bude projednána po zpracování návrhu plánu výstavby Stavební
komisí VUT.
Doc. Dalík upozornil, že návrh financování CESA v rámci předloženého návrhu „Pravidel“ není
v souladu s rozhodnutím rektora č. 15/2000.
Dr. Popela doporučil obrátit se při připomínkování předloženého návrhu „Pravidel pro rozdělení
dotace na rok 2004“ na členy akademické obce fakult, aby sdělili své připomínky a náměty a dále
navrhl následující postup:
Připomínky je možno zasílat na E-mailovou adresu tajemnice Cardové cardova@ro.vutbr.cz do
pondělí 6. 10. 2003 tak, aby mohly být projednány na prvním zasedání EK AS VUT, které se bude
konat v úterý dne 7. 10. 2003 v 8:30 hodin v malé zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně,
Antonínská 1 (I. poschodí), případně bude možno připomínky předat písemně přímo na zasedání EK.
Podruhé by se EK měla sejít  týden před zasedáním AS VUT v listopadu, tj. dne 4. 11. 2003 a na
tomto jednání zaujmout konečné stanovisko k předloženému návrhu. V případě nutnosti může být
svoláno další zasedání EK kolem 24. 10. 2003.

AD 6) PROJEDNÁNÍ ŽÁDOSTÍ O POSKYTNUTÍ PŘÍSPĚVKU Z REZERVY AS VUT
Kvestor Pěnčík seznámil členy AS VUT se svou žádostí o uvolnění rezervy AS VUT v Brně
z rozpočtu 2003 na opravu elektrické požární signalizace kolejí Pod Palackého vrchem a přednesl
podrobný komentář. V krátké diskusi vznesla Ing. Hanušová připomínku, proč nebyla tato akce
zařazena do plánu oprav a zástupci FSI v AS VUT Doc. Münsterová a Dr. Popela informovali
o připomínkách členů akademické obce FSI (viz též usnesení AS FSI), které se týkaly zvýšení cen
některých druhů potravin v menze FSI. Dr. Popela podal žádost o zpracování analýzy cen SKM.
Kvestor Pěnčík se obrátil na Doc. Münsterovou, aby na jednáních RVŠ informovala o naprosto
nevyhovujícím malém příspěvku na stravování studentů z úrovně MŠMT. Po diskusi AS VUT
přistoupil k hlasování o předloženém návrhu.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje uvolnění finančních prostředků ve výši 900 tis. Kč z rezervy AS
VUT v Brně na opravu elektrické požární signalizace v objektech K3 a K4 kolejí Pod Palackého
vrchem, vzhledem k tomu, že tato částka nebyla zahrnuta do rozpočtu VUT na rok 2003.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Proti – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje uvolnění finančních prostředků ve výši 900 tis. Kč z rezervy AS
VUT v Brně na opravu elektrické požární signalizace v objektech K3 a K4 kolejí Pod Palackého
vrchem, vzhledem k tomu, že tato částka nebyla zahrnuta do rozpočtu VUT na rok 2003.

mailto:cardova@ro.vutbr.cz
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AD 7) JMENOVÁNÍ ZÁSTUPCŮ AS VUT DO PROGRAMOVÉ RADY CEVAPO
Rektor Vrbka informoval o personálním obsazení Programové rady CEVAPO: předseda rady –
prorektor pro strategický rozvoj Rais, členové – prorektor pro studium a záležitosti studentů Švec,
kvestor Pěnčík, ředitel CEVAPO Ing. Bejček, proděkani fakult – FEKT Doc. Jura, FAST Doc. Stara.
Za AS VUT zbývá jmenovat 2 zástupce, proto rektor požádal na dnešním zasedání AS VUT o jejich
schválení.
Předsedkyně LK AS VUT Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT na svém zasedání dne 23. 9. 2003
navrhla na dobu 6ti měsíců jmenovat do Programové rady CEVAPO Doc. Zbořila, Doc. Münsterovou
a  jako jejich zástupce Ing. Švece. Po uplynutí šesti měsíců se uskuteční nová volba. Doc. Zbořil
doporučil, aby se pak stali členy Programové rady zástupci pedagogické komise AS VUT.
Vzhledem k tomu, že připomínky nebo návrhy ze strany členů AS VUT nebyly vzneseny, bylo
přistoupeno k hlasování o schválení předloženého návrhu.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje na dobu šesti měsíců jako své zástupce do Programové rady
CEVAPO Doc. Zbořila, Doc. Münsterovou a jako jejich zástupce Ing. Švece.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 2 hlasy
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT schvaluje na dobu šesti měsíců jako své zástupce do Programové rady
CEVAPO Doc. Zbořila, Doc. Münsterovou a jako jejich zástupce Ing. Švece.

AD 8) VYHLÁŠENÍ DOPLŇUJÍCÍCH VOLEB DO AS VUT NA FAKULTĚ CHEMICKÉ
Doc. Zbořil informoval senátory o dvou dopisech týkajících se rezignací na členy SK AS VUT – první
od Ing. Petra Juráka z FSI z důvodů dlouhodobé nemoci, druhý od Hany Petrovské z FCH.
Na FSI byl ve volbách v říjnu 2002 zvolen jako náhradník Ing. Pavel Jelínek, který se tak automaticky
stal členem AS VUT - bohužel se z dnešního zasedání omluvil. Na FCH však náhradník zvolen nebyl,
proto je na dnešním zasedání nutné vyhlásit doplňovací volby. AS VUT proto dále hlasoval
o následujícím návrhu na usnesení:
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do Studentské komory AS VUT na Fakultě
chemické.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
(v okamžiku hlasování bylo přítomno pouze 16 senátorů)
UAS 3
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do Studentské komory AS VUT na Fakultě
chemické.

AD 9) PROJEDNÁVÁNÍ LEGISLATIVNÍCH ZÁLEŽITOSTÍ

Zpráva z jednání legislativní komise AS VUT ze dne 23. 9. 2003
Zápis z jednání LK AS VUT ze dne 23. 9. 2003 byl rozeslán E-mailem všem členům AS VUT dne
29. 9. 2003 a na dnešním zasedání jim byl předán i v tištěné formě. Informace z jednání LK týkající se
připomínkování zákona o VŠ podal Doc. Zbořil, další body přednesla Doc. Lhotáková.

 Připomínkování zákona o VŠ č. 111/98 Sb. (viz dopis předsedy RVŠ ze dne 3. 9. 2003)
Legislativní komise vyhodnotila připomínky, které obdržela od akademických senátů FAST, FSI, FIT
a studijního proděkana FEKT a po diskusi konstatovala, že nedoporučuje otevírat novelizaci zákona
o VŠ. Pokud však k tomu dojde, na základě dosavadních zkušeností a s přihlédnutím k výše zmíněným
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připomínkám AS fakult, pověřila předsedu AS Doc. Zbořila, aby v odpovědi na dopis předsedy RVŠ
ze dne 3. 9. 2003 navrhl následující úpravy:
1) Sjednotit způsob volby do akademických senátů fakult a akademických senátů vysokých škol –

v obou případech na volby přímé a tajné. Odstranit omezení platnosti voleb do AS povinnou
účastí.

2) Posílit akademickou samosprávu, a to zejména ve vztahu k ekonomickým a hospodářským
činnostem vysokých škol (příklad: prodej majetku – správní rada vydává souhlas, akademický
senát se pouze vyjadřuje).

3) Vyřešit problém sociálního postavení studentů – nestudentů po ukončení jednoho studijního
programu a pokračování v navazujícím studijním programu (tzn. bakalářské – magisterské –
doktorské studium).

4) Upravit činnost disciplinární komise ve smyslu odvolání se proti rozhodnutí fakultní komise na
úroveň disciplinární komise vysoké školy.

Na jednání legislativní komise Doc. Zbořil informoval o návrhu kvestora Pěnčíka týkajícím se
vypuštění § 18 odst. 5 písm. b) zákona (FRIM). Před dnešním zasedáním AS se krátce sešla
ekonomická komise AS VUT s kvestorem Pěnčíkem, který přednesl podrobný komentář k tomuto
návrhu. V závěru ale kvestor nedoporučil prozatím návrh podávat a konstatoval, že velké změny
přinese reforma financování veřejných institucí a  výsledky projektu rozvoje veřejných vysokých škol.
V této souvislosti navrhl kvestor Pěnčík, aby AS VUT podpořil závěry tohoto projektu.  Dr. Popela
požádal kvestora, aby závěry projektu zaslal členům EK do zasedání komise v úterý 7. 10. 2003.

Ing. Groligová sdělila, že zaslala Doc. Zbořilovi návrh na změnu  příslušného ustanovení VŠ zákona,
který obdržela od proděkanky pro studijní záležitosti FP. Doc. Zbořilem konstatoval, že návrh
odkazoval na paragrafy zákona, kterých se znění návrhu vůbec netýkalo a proto nemohl být vůbec
projednáván. Doc. Zbořil v tomto smyslu Ing. Groligové odpověděl, E-mail však zřejmě nebyl
doručen.

 Projednávání návrhu změn Statutu FAST a Volebního a jednacího řádu AS FAST
Předložený návrh změny Volebního a jednacího řádu AS FAST legislativní komise AS VUT
nedoporučila projednávat a navrhla společné jednání vybraných zástupců LK AS VUT s předkladateli
návrhu (vybranými členy LK AS FAST). Doc. Lhotáková byla pověřena zaslat dopis s pozvánkou na
společné pracovní jednání (spolu s připomínkami členů LK AS VUT k předloženému návrhu změn).
Se schválením návrhu změn Statutu FAST doporučila LK počkat, zda nevyplynou z jednání o změně
VJŘ AS FAST ještě nějaké jeho další změny a vyjádřit se k němu až po společném zasedání se
zástupci LK AS FAST.
Doc. Lhotáková na dnešním zasedání AS navrhla termín společného jednání na úterý 14. 10. 2003 ve
12:00 hodin, v malé zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně, Antonínská 1. Za LK AS VUT se
jednání zúčastní Doc. Lhotáková, Doc. Münsterová, Mgr. Božek a Doc. Zbořil, za předkladatele
prozatím přislíbil účast Doc. Dalík.

 Zahájení kontroly vnitřních předpisů VUT
Termín pro zasílání připomínek k vnitřním předpisům VUT byl stanoven do 30. 9. 2003, připomínky
prozatím zaslal pouze Akademický senát Fakulty chemické – ke Statutu VUT a VJŘ AS VUT (pouze
formální). Před zasedáním AS VUT byla doručena také připomínka AS FEKT týkající se Řádu
výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků VUT.
LK AS VUT na jednání dne 23. 9. 2003 konstatovala, že kontrola vnitřních předpisů bude prováděna
následovně: bude posuzováno, zda vnitřní předpis odpovídá praxi a při zjištění rozporu bude zváženo,
zda změnit praxi nebo vnitřní předpis. Po diskusi si členové LK předběžně rozdělili revizi jednotlivých
vnitřních předpisů následovně:

 Statut VUT – bude rozdělen po částech všem členům LK (rozdělení provede předsedkyně LK)
 Volební a jednací řád AS VUT – Mgr. Božek
 Studijní a zkušební řád VUT,  Disciplinární řád VUT  – Ing. Švec, L. Burgerová
 Stipendijní řád VUT – Ing. Omelková
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Revizí vnitřních předpisů, které se svým obsahem týkají ekonomické oblasti, doporučili členové LK
pověřit ekonomickou komisi AS VUT.  Na revizi Mzdového předpisu VUT bude nutné spolupracovat
s vedením VUT a KOR VUT a také bude nutné spolupracovat s vedením školy při přípravě nového
vnitřního předpisu VUT o ochraně duševního vlastnictví. Je třeba také dořešit sjednocení vnitřních
předpisů dalších součástí VUT.
Doc. Zbořil podal ke zvážení návrh na zkrácení funkčního období AS VUT tak, aby nově zvolený
senát mohl začít pracovat již od začátku akademického roku (tzn. od září) a mohl se tak v klidu
připravit na volbu nového rektora.

AD 10) RŮZNÉ
 Doc. Zbořil informoval AS VUT, že obdržel od akademických senátů dvou fakult oznámení

o volbě nových zástupců do Sněmu Rady vysokých škol: na FSI byla namísto Doc. Píšky zvolena
RNDr. Lepková a na FEKT byla namísto Prof. Pivoňky zvolena RNDr. Krupková.
Akademický senát VUT dále hlasoval o schválení předložených návrhů.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT deleguje zástupkyni FEKT VUT RNDr. Vlastu Krupkovou, CSc. do
Sněmu Rady vysokých škol (za členku pracovní komise pro vzdělávací činnost).
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
(v okamžiku hlasování bylo přítomno 15 senátorů)
UAS 4
Akademický senát VUT deleguje zástupkyni FEKT VUT RNDr. Vlastu Krupkovou, CSc. do
Sněmu Rady vysokých škol (za členku pracovní komise pro vzdělávací činnost).

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT deleguje zástupkyni FSI VUT RNDr. Hanu Lepkovou do Sněmu Rady
vysokých škol (za členku pracovní komise pro tělesnou výchovu na VŠ).
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
(v okamžiku hlasování bylo přítomno 17 senátorů)
UAS 5
Akademický senát VUT deleguje zástupkyni FSI VUT RNDr. Hanu Lepkovou do Sněmu Rady
vysokých škol (za členku pracovní komise pro tělesnou výchovu na VŠ).

 Doc. Zbořil přečetl senátorům dopis RNDr. Dobise, který byl na minulém zasedání AS pověřen
přípravou ustavení pedagogické komise AS VUT. Dr. Dobis se obrací na členy AS VUT, aby mu
sdělili svůj případný zájem pracovat v této komisi a také vyjádřili své názory a náměty, kterým
oblastem a problémům by se měla komise v počátcích svojí činnosti věnovat.  Sdělení je možno
posílat na E-mailovou adresu dobis@feec.vutbr.cz nebo zavolat na tel. 541 143 295.

 Ing. Hanušová poděkovala rektoru Vrbkovi za pomoc při řešení žádosti AS FP ve věci výběrového
řízení na strukturovanou kabeláž integrovaného objektu FP a FEKT – zástupci FP a FEKT byli do
komise přizváni. Dále vznesla Ing. Hanušová technickou poznámku: aby předseda AS VUT vždy
po 2 hodinách jednání udělal 10ti minutovou přestávku.

 Rektor Vrbka hovořil o koncepci vedení školy změnit současný systém výuky jazyků na fakultách.
Nyní jsou ústavy jazyků na třech největších fakultách – FAST, FSI a FEKT, jejich úroveň
a způsob výuky jsou rozdílné. Vedení VUT uvažuje o zavedení jednoho celoškolského ústavu,
(s pracovišti na více fakultách), jehož hlavním výukovým jazykem bude angličtina. Výuka jiných
jazyků může být zabezpečena dle zájmu studentů (němčina, francouzština, atd). V současné době
probíhají jednání s příslušnými děkany fakult směřující k vzájemné dohodě. Dle názoru rektora
bude výuka jazyků v souvislosti se vstupem do EU jedním ze zásadních kritérií kvality VŠ a má

mailto:dobis@feec.vutbr.cz
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návaznost na rozvoj výuky v oblasti evropských studijních programů. Zavedení celoškolského
jazykového ústavu bude také krokem ke zvýšení efektivity výuky z hlediska studentů i učitelů.
Dr. Popela požádal rektora Vrbku, aby při vytvoření celoškolského ústavu jazyků VUT v r. 2004,
bylo řešeno jeho financování již v předloženém návrhu pravidel pro tvorbu rozpočtu.

 Mgr. Božek doporučil kancléřce Vanýskové, aby prostřednictvím tisku informovala o tom, jak je
na VUT zabezpečována výuka tělesné výchovy a sportu.

 RNDr. Lepková informovala o zahájení akademického roku na CESA, kde v průběhu minulého
týdne probíhaly zápisy studentů do TV.

 Doc. Zbořil předběžně informoval o termínech zasedání AS VUT do konce roku 2003 (změny
vzhledem ke státnímu svátku ČR dne 28. 10. 2003). Další zasedání se budou konat 14. října 2003
(pouze pokud vznikne nutnost něco neodkladně projednat), 11. listopadu 2003 a  9. prosince 2003.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. listopadu  2003 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

            Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                   Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                  předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


